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1 QGIS介绍
QGIS课程适合熟悉GIS概念的人参加，如果你完全不了解这个方面，强烈的建议去阅读以下材料
QGIS官方网站:
http://docs.qgis.org/2.14/en/docs/gentle_gis_introduction/index.html
（只阅读介绍部分）
维基百科上关于GIS的中文介绍:
https://zh.wikipedia.org/wiki/%E5%9C%B0%E7%90%86%E4%BF%A1%E6%81%AF%E7%B3%BB%E7%BB%9F
维基百科上关于GIS的英文介绍:
https://en.wikipedia.org/wiki/Geographic_information_system
请在互联网上寻找你自己所需要的信息。尽量熟悉一些相关的概念，例如GIS（地理信息系统）、光栅、向量、空间分析、地理数据、参考系统和投影……
不需要精通这些方面，但是至少要知道它是什么……
2QGIS安装与训练数据
最好使用笔记本电脑上课，或者和同学共用一台电脑
请在你的笔记本电脑上下载并安装最新版本的QGIS（3.4.4）软件
下载网址：
http://www.qgis.org/en/site/forusers/download.html
选择STANDALONE安装（不是OSGeo4W），根据电脑操作系统选择正确的版本（Windows 32位或64位，Mac，Linux……）
请注意：你在网上能找到的教程和材料大部分是QGIS2.14版本的或者更早的版本，与QGIS3没差异，我喜欢使用最新版本。
下载练习所需要的样本数据：
https://github.com/qgis/QGIS-Training-Data/archive/QGIS-Training-Data-v1.0.zip
如果你想使用QGIS官方手册（英文版）开始训练，点击以下网址：
https://qgis.org/en/site/forusers/trainingmaterial/index.html
其他的教程和手册等：
QGIS User Guide:
https://docs.qgis.org/2.18/en/docs/training_manual/index.html
中文版（繁体字）很好的一个训练手册：
http://www.qgistutorials.com/zh_TW/
http://mappingmashups.net/2012/11/30/a-very-short-introduction-to-qgis/
http://antonys.github.io/qgis-workshop/index.html

Introduction of QGIS and Reference
This short QGIS class is suitable for people who are familiar with GIS concepts. If you are totally new to the subject, we strongly suggest you to read the following materials
1 Introduction of QGIS

· Official QGIS site: http://docs.qgis.org/2.14/en/docs/gentle_gis_introduction/index.html (read only the introduction part)

· Wikipedia page in Chinese on GIS: https://zh.wikipedia.org/wiki/%E5%9C%B0%E7%90%86%E4%BF%A1%E6%81%AF%E7%B3%BB%E7%BB%9F

· Wikipedia page in English: https://en.wikipedia.org/wiki/Geographic_information_system

Please search yourself information on the Internet: try to be familiar with concepts like: GIS (geographic information system), raster, vector, spatial analysis, geographic data, reference system and projections, ...

You don't need to be experts on these subjects but try at least to 'have an idea' of what it is...
2 Installation of QGIS software and sampling data

- It's better to take the class using your laptop computer, or share it with your classmates. 

Please, download and install the latest release (3.4.4) of QGIS software on your own laptop: 

http://www.qgis.org/en/site/forusers/download.html

Choose the STANDALONE Installer (not the OSGeo4W), get the correct version for your computer (32bit or 64bit Windows, Mac, Linux, ...)

Note that most of the tutorials and training material that you can find on the Internet are for QGIS 2.14 version or older. QGIS 3 is not very different. I personally always use the latest one.
Download the sample data for the exercises:

https://github.com/qgis/QGIS-Training-Data/archive/QGIS-Training-Datav1.0.zip

If you want to start training, use the QGIS official training manual (in English):
https://qgis.org/en/site/forusers/trainingmaterial/index.html

Other tutorials, manuals, etc:

QGISUser Guide: https://docs.qgis.org/2.18/en/docs/training_manual/index.html

Good training material in CHINESE! (traditional characters): http://www.qgistutorials.com/zh_TW/

http://mappingmashups.net/2012/11/30/a-very-short-introduction-to-qgis/

-- http://antonys.github.io/qgis-workshop/index.html
